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KDU – ČSL
Minář Josef
Ing.Felkl Luděk
MUDr. Schlemmer Ivan
Smolicha Josef
RNDr.Vrana Vojtěch
Paclíková Lenka

Nestraníci
Hýbl Antonín
Tylová Lenka
Ing.Faltus Vladimír
Novosadová Anna

Za zdravou obec
Langer Martin
Moravcová Dagmar
RNDr.Schubert Jiří

Sdružení hasičů pro obec bezpečnější
Ostravský Josef

Je čas na změnu - společně s TOP 09
Pospíšil Alois

ZASTUPITELSTVO

Vážené obyvatelky a obyvatelé Nového Malína a Mladoňova,

přiblížil se, a vlastně už nastal, adventní čas a blíží se období 
Vánoc. Pro většinu z nás je toto období tím nejkrásnějším 
obdobím v roce, kdy se sejdeme a semkneme se svými blíz-
kými v nejužším rodinném kruhu. V té době si připomínáme, 
kteří lidé jsou nám nejbližší, nejmilejší, mnozí hodnotíme, co je 
pro nás důležité. V těchto chvílích se často ohlížíme za uply-
nulým rokem a vyhodnocujeme změny, které se v minulém 
období udály. Zda se lze na tyto změny dívat jako na změny 
dobré či změny méně pozitivní ukáže teprve čas budoucí.
Důležité je uvědomění, že štěstí, lásku a spokojenost si sice 
můžeme slíbit,  ale naplnění  těchto slibů  je jen  v našich rukou 
a srdcích.
S tímto vědomím Vám všem přeji klidné a příjemné prožití 
svátků vánočních, aby Vám pohoda a klid umožnila nabrat síly 
pro celý nastávající rok 2015.

   Luděk Felkl,  starosta Obce Nový Malín
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Revitalizace centra obce – část: park kolem kostela Narození P. Marie
V roce 2013 podala Obec Nový Malín žádost o dotaci 
na Revitalizaci centra obce – část: park kolem kostela 
Narození P. Marie na Státní zemědělský intervenční 
fond. Žádost o dotaci byla úspěšná a v roce 2014 
byla zahájena i ukončena realizace. 
Jedná se o úpravu části centra kolem kostela, který 
je dominantou obce viditelnou i z přilehlého okolí. Byl 
zde vytvořen tzv. “korzující okruh“ ze žulové kostky, 
který umožní návštěvníkům i místním občanům 
shlédnout tuto historickou památku ze všech stran, 
její okolí i pomník obětem 1. světové války, ke 
kterému byl vybudován mlatový chodníček vedoucí 
podél kostela. Součástí projektu byla také výsadba 
lip, tisů a jasmínu a obnova parkového trávníků 
výsevem. Zároveň byly u kostela zabudovány lavičky 
a odpadkové koše. Z prostředků Obce Nový Malín 
byl vybudován bezbariérový přístup ke vstupní části 
do kostela.
Cílem projektu byla obnova povrchů kolem kostela, 
které povede ke zlepšení vzhledu a zvýšení historické 
hodnoty této části centra obce. Obec Nový Malín se 
tak stane atraktivnější nejen pro místní obyvatele, ale 
i pro návštěvníky obce.
        
         Ing. Monika Ondráčková

Oprava střechy kostela sv. Mikuláše v 
Mladoňově

I v letošním roce se pokračovalo v opravách střechy 
kostela sv. Mikuláše v Mladoňově. Obec Nový Malín 
podala za Římskokatolickou farnosti Libina žádost o 
dotaci na Olomoucký kraj a na Ministerstvo kultury 
ČR. Bohužel i v letošním roce jsme obdrželi dotaci 
pouze z Ministerstva kultury ( Havarijní fond) ve výši 
150 tis. Kč. Z tohoto důvodu jsme závěrečnou etapu 
oprav rozdělili na dvě části, a v letošním roce byla 
realizována pouze 1. část, a to demontáž původní 
plechové krytiny, výměna částí střešní vazby, zakrytí 
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střechy o výměře 180 m2 pískovanou lepenkou a 
byla provedena výměna klempířských prvků.

V roce 2015 se předpokládá dokončení prací na 
střeše kostela sv. Mikuláše, kdy bude provedena 2. 
část závěrečných oprav, a to položení nové střešní 
krytiny – břidlice. Z tohoto důvodu budou opět podány 
nové žádosti o dotaci jak na Olomoucký kraj, tak i na 
Ministerstvo kultury.

Střechy tohoto barokního kostela byla ve velmi 
špatném stavu, na mnoha místech zatékalo, voda 
byla zachycována na stropě kostela do nádob. 
Konstrukce krovu byly na některých místech značně 
narušeny. Celková výměra střechy kostela přitom 
činí 620 m2, z tohoto důvodu jsou zde již od r. 
2009 prováděny postupně opravy krovu a původní 
plechová krytina je nahrazována břidlicí.

        
                       Ing. Monika Ondráčková

fotografie poškozeného krovu

Dětské hřiště a zahrada v přírodním 
stylu při MŠ č.p. 303 a 503

V září 2014 byly zahájeny práce na obnově zahrady 
dolní mateřské školky č.p. 503  a následně i horní 
mateřské školky č.p. 303. Projektovou dokumentaci 
pro obě mateřské školky připravovala firma Atelier 
WIK s.r.o., Brno, která vzala v potaz požadavky 
pedagogických pracovnic mateřských škol na 
jednotlivé herní prvky a na bezpečnost dětí. 

V současné době jsou obě dětská hřiště dokončena 
včetně sadbových úprav. Výsledkem jsou krásná 
dětská hřiště s herními prvky z akátového dřeva v 
podobě mravence, ptáčků,  chrousta, pterodaktyla, 
atd. doplněná lanovými sestavami a přírodními 
chýšemi z vrbového proutí, která jistě potěší děti 
mateřských škol i jejich rodiče. Jedná se o velice 
vydařené a pěkné projekty, které si obě mateřské 
školky zaslouží. V dolní mateřské školce navíc došlo 
k rozšíření stávající zahrady o zatím nevyužívaný 
pozemek p.č. 433, který je taktéž doplněn o nové 
herní prvky a je nově propojen se stávající zahradou 
mateřské školky pozemkem p.č. 434.
                         

Ing. Monika Ondráčková

Horní MŠ č.p. 303
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Dolní MŠ č.p. 503

Poplatek za psa
Připomínáme občanům, že od 5. 1. 2015 budou 
vybírány poplatky za psa na rok 2015. Poplatník platí 
za každého psa staršího 3 měsíců. Termín splatnosti 
je 31.3.2015. Pokud poplatník psa již z jakéhokoliv 
důvodu nemá, je potřeba tuto skutečnost oznámit 
písemně na předepsaném tiskopise na OÚ Nový 
Malín. Tiskopis je k dispozici ke stažení také na www.
novymalin.cz – ostatní – tiskopisy ke stažení. Výše 
poplatků činí  120,- Kč za prvního psa a 168,- 
Kč za každého dalšího psa. Žádáme občany, aby 
důsledně dodržovali stanovený termín k zaplacení 
tohoto poplatku. Nebudou-li poplatky zaplaceny včas, 
obecní úřad vyměří poplatek platebním výměrem, 
který může navýšit až na trojnásobek poplatku. 

Jana Fuchsová

Volně pobíhající psi
V poslední době na obecním úřadě přibývá stížností 
na volně pobíhající a nezajištěné psy, kteří se 

Odečet vodoměrů v Novém Malíně a Mladoňově.
Ve dnech 29.-31.12.2014 proběhne odečet vodoměrů v Novém Malíně a Mladoňově.

Odečet a kontrolu provedou zaměstnanci Provozní Nový Malín s.r.o., kteří se Vám na požádání prokáží 
služební průkazkou. Pokud Vás zaměstnanec Provozní nezastihne doma, zanechá Vám ve schránce 
formulář, který je nutno vyplnit a co nejdříve odeslat na Provozní Nový Malín s.r.o. osobně nebo mailem 
(e-mail: kuchtikova@novymalin.cz; kurilova@novymalin.cz). Následná kontrola vodoměrů proběhne po 
telefonické domluvě.
Zároveň budeme dávat do každé rodiny jeden obecní kalendář zdarma. V případě, že Vám nebude doručen, 
můžete si ho vyzvednout na obecním úřadě nebo v sídle Provozní Nový Malín. Kdo bude mít zájem o další 
kalendář, může si ho zakoupit v sídle Provozní Nový Malín za cenu 35,-Kč.
V lednu 2015 proběhne vyúčtování, kde bude odečtena zaplacená záloha a zároveň na faktuře uvedeme 
částky záloh na další čtvrtletí roku 2015.
Děkujeme za spolupráci a včasné uhrazení faktur a záloh.

ČOV Nový Malín aneb 
co do kanalizace nepatří.

Co je odpadní voda?

Odpadní voda je voda, jejíž kvalita byla zhoršena 
každodenní lidskou činností. Může to být voda 
komunální, pocházející z domácností, škol, úřadů, 

od živnostníků a dalších, nebo voda průmyslová, 
pocházející od velkých producentů. Odpadní voda 
odtéká pomocí systému kanalizačních potrubí a stok 
do čistírny odpadních vod (ČOV)

Jaké jsou podmínky pro vypouštění odpadních 
vod do kanalizace
Pravidla pro vypouštění odpadních vod do kanalizace 
pro veřejnou potřebu upravuje Kanalizační řád 

bez dozoru pohybují po obci a znečišťují veřejná 
prostranství i soukromé majetky. Každému není 
příjemné být obtěžován nezajištěným psem bez 
dozoru majitele.  Připomínáme, že v obci Nový Malín 
platí již od roku 2002 obecně závazná vyhláška pro 
zajištění místních záležitostí veřejného pořádku 
v souvislosti s chovem a držením psů v naší obci. 
Prosíme tedy občany, aby přistupovali zodpovědněji 
ke společnému soužití v obci a aby důsledněji dbali 
na zajištění svých psů.                       Jana Fuchsová
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– dokument schválený příslušným vodoprávním 
úřadem. Právě ten stanovuje podmínky, za jakých 
producenti mohou odpadní vody vypouštět. Stanovení 
podmínek je důležité proto, aby odpadní voda nejen 
odtekla do ČOV, ale mohla také být účinně vyčištěna 
před jejím opětovným vypuštěním do vodních toků.

Co do kanalizace nepatří a kam s tím

Veškeré hygienické potřeby patří do kontejnerů 
na směsný odpad
Léky patří zpět do lékárny
Biologický odpad - odpady z kuchyňských drtičů, 
zbytky jídel, zbytky zeleniny a ovoce a dalších 
potravin, tuky a oleje, fritovací oleje z domácností 
patří do kontejnerů na směsný odpad, případně o 
speciálních kontejnerů na biologický odpad.
Chemikálie a další nebezpečné látky  - staré barvy, 
ředidla, lepidla, kyseliny, louhy, detergenty a tenzidy 
(čistící a prací prostředky), mazadla, oleje, domácí 
a zahradní chemie, obsah baterií ropné látky a další 
chemické látky patří do sběrného dvora, kde zajistí 
jejich zničení.

Co se stane, když vylejeme do odpadu olej nebo 
tuk po usmažení vánočního kapra nebo i kdykoli 
jindy?

Tuk v kanále hrudkovatí a postupně na sebe nabaluje 
a zachycuje další příměsi. Ty ucpávají kanalizační 
čerpadla, obalují kanalizační sondy a zastavují jejich 
chod. V kanalizaci tuk a olej po smíšení s jinými 
nečistotami vytváří tuhé nánosy, které brání volnému 

průtoku, ucpává kanalizace, způsobuje poruchy a 
jejich odstraňování je pak velmi nákladné. 
Jak ale zacházet v domácnosti s použitými tuky a 
oleji? Nejlepším řešením je přelít je do plastové láhve 
a odevzdat jako tříděný odpad na sběrném dvoře na 
Provozní Nový Malín, v horším případě odnést do 
kontejnerů na směsný odpad.

Martin Minář

Plesy v roce 2015

17.1.- Myslivecký ples v Mladoňově
31.1.- Myslivecký ples v Novém Malíně
14.2.- Školský ples
20.2.- Ples hasišů Nový Malín
21.2.- Dětský hasičský den
28.2.- Ples hasičů Vikýřovice - v Novém Malíně.

BUBNOVÁNÍ S BOBINOU OD LEDNA 
PRAVIDELNĚ!!!

Bubnování s Bobinou se od měsíce ledna bude konat 
pravidelně a to každé druhé pondělí v měsíci od 
18. hodin v místní knihovně. Dvě úvodní hodiny, ve 
kterých se zájemci mohli seznámit s bubínky, zjistit, 
zda je tento kurz právě pro ně, již proběhly. 12. ledna 
se kurz BUBNOVÁNÍ S BOBINOU otevře tzv. ,,na 
ostro“.  
V úvodní hodině si zájemci koupí pernamentku 
za 200,- Kč/5 kurzů (lekce + zapůjčení bubínku) – 

nebude možné si 
hodiny kupovat 
jednotlivě, jelikož 
nelze při každém 
setkání začínat od 
začátku (pokud by se 
chtěl někdo připojit 
později, musel by 
dohnat vše, co se 
učilo v minulých 
kurzech). Kurz není 
omezen věkem, 
ale doporučuje se, 
aby děti chodily až 
ve chvíli, kdy umí 
slabikovat, což je pro 
rytmické bubnování 

důležité.  Prosíme všechny, kteří se rozhodli, že 
by tento kurz navštěvovali, ať se přihlásí na mailu 
KrausovaMirka@seznam.cz, na tel.č. 588881948 
nebo osobně v místní knihovně.
Termíny kurzu: 12. ledna, 9. února, 9. března, 
13. dubna, 11. května, 8. června – dále bude kurz 
pokračovat dle domluvy.

Miroslava Krausová
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Vítání občánků 20.9.2014

Dolní zleva : Denis Kubíček, David Šrom, Dominika Eva Večerková, Beáta Ševčíková
Horní zleva : Nela Straková, Tobiáš Solar, Eliška Réová, Eliška Šmídová

Dolní zleva : Kateřina Scheinerová, Adéla Andrlová, Pavel Kuběna, Amálie Anna Balejíková
Horní zleva :Adéla Knápková, Anna Štenclová, Nika Kozáková
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Druhé letošní vítání občánků se uskutečnilo v sobotu 
20. září 2014 a spolu s Mgr. Miroslavem Podhajským 
jsme přivítali v zasedací místnosti obecního úřadu 
8 našich nejmenších občánků – 3 chlapečky a 5 
holčiček. Součástí slavnostního odpoledne byl 
kulturní program, ve kterém vystoupily děti ze ZŠ 
v Novém Malíně pod vedením paní učitelky Mgr. 
Hany Ptáčkové. Počasí nám tentokrát přálo, a tak se 
maminky s dětmi a následně pak všichni společně 
vyfotili venku před obecním úřadem.
Třetí vítání občánků se konalo poslední listopadovou 
sobotu a 7 nově narozených občánků – Pavla, 
Amálii Annu, Niku, Kateřinu, Annu a dvě Adélky jsme 
přivítali tentokrát s novým panem starostou Ing. 
Luďkem Felklem. Ve svém proslovu pan starosta 
popřál rodičům nezměrné množství trpělivosti, 
lásky a vzájemného porozumění při výchově svých 
dětí, aby je vychovávali k lásce k přírodě, ke svému 

okolí, vychovali je k lásce k poctivé práci, učili je 
milovat pravdu a spravedlnost. Dětem pak popřál, 
aby vyrůstali k radosti svých rodičů, bližních a ku 
prospěchu naší obce, ku prospěchu České republiky, 
své vlasti. 
Poděkování za příjemnou a milou atmosféru při svém 
vystoupení patří dětem ze základní školy v Novém 
Malíně a panu učiteli Mgr. Janu Rýznarovi, který se 
zároveň postaral o hudební doprovod. 
Myslím, že ještě doma si každý z nás pobrukoval 
„pam pam pa dam pam padá dam“.
Jako již tradičně tyto slavnostní okamžiky 
zdokumentoval pan Josef Rašner.
Ještě jednou přejeme všem dětem i rodičům šťastný 
a pohodový domov, hodně zdraví, lásky, smíchu a 
klidný život v naší obci. 

Jana Vohralíková.

HASIČSKÉ OKÉNKO
Na úvod mi dovolte, abych za všechny kandidáty 
do obecního zastupitelstva, kteří kandidovali pod 
hlavičkou Sdružení hasičů pro obec bezpečnější, 
poděkoval za hlasy, které jsme od našich spoluobčanů 
obdrželi. V letošních volbách naše Sdružení obdrželo 
celkem 1353 hlasů, což bylo 7,6% ze všech hlasů, 
a ze šesti kandidujících stran jsme v tomto měřítku 
skončili na čtvrtém místě. Obhájili jsme tedy mandát 
z minulého volebního období, s nejvyšším počtem 
213 hlasů jej získal Josef Ostravský.  Za všechny 
hlasy ještě jednou děkujeme. 
Bohužel, ani letos se našemu sboru nevyhnuly 
špatné zprávy. Tou nejsmutnější byla zpráva o úmrtí 
našeho dlouholetého velitele, v minulosti i starosty 
sboru, pana Gabriela Krobota. Pan Krobot patřil 
k nejaktivnějším a nejznámějším členům našeho 
sboru. Byl po řadu let vedoucím mladých hasičů a 
patřil k těm, kteří stáli v roce 1972 u zrodu úspěšné 
celostátní hry Plamen. Pod jeho vedením se družstvo 
dorostenců třikrát probojovalo do krajského kola. 
Od roku 1970 do roku 2005 byl členem okresní 

odborné rady mládeže v Šumperku. Získal kvalifikaci 
rozhodčího mládeže i požárního sportu. Bez jeho 
rozhodcování si ani nešlo představit konání soutěží 
v celém okrese. Mnoho času věnoval hasičským 
soutěžím též na úrovni kraje. Za léta působení v této 
profesi vychoval mnoho svých nástupců.
Členem výboru sboru se stal v roce 1974 a 
zodpovědně zastával různé funkce.Vedle postu 
vedoucího mládeže byl po řadu let také velitelem 
zásahové jednotky. S ní se úspěšně zúčastňoval 
námětových cvičení, pohárových soutěží a také 
většiny zásahů u požárů nejen v obci, ale i v širokém 
okolí. Pod jeho vedením se jednotky podílely na 
záchranných pracech při povodních v roce 1997 na 
Moravě a v roce 2002 v Čechách.    
V letech 1995-2000 byl starostou sboru. Od roku 2000 
působil jako velitel sboru. Byl členem výkonného 
výboru OSH v Šumperku, členem KV ČSPO v 
Ostravě, od roku 2005 vedl aktiv Zasloužilých hasičů 
okresu Šumperk. Za svou obětavost a práci, nejen 
v našem sboru, byl oceněn několika významnými 



8

vyznamenáními. V roce 2004 mu byl udělen titul 
„Zasloužilý hasič.“       
S jeho odchodem ztrácí sbor nejen schopného 
velitele a organizátora, ale hlavně člověka, který byl 
vždy ochotný a připravený pomáhat druhým. O tom, 
že se těšil veliké oblibě svědčí i fakt, že na poslední 
rozloučení s ním dorazilo několik stovek hasičů z 
desítek sborů nejen našeho okresu.
Třetí listopadovou sobotu se uskutečnila na našem 
areále brigáda na úklid a přípravu na zimní období. 
Ruku k dílu přidali nejen staří členové, ale i naši 
mládežníci, takže práce šla všem pěkně rychle od 
ruky.       
 
Nyní již naše činnost směřuje k přípravám lednové 
valné hromady a našeho tradičního únorového plesu 
a dětského plesu. Všechny občany na tyto únorové 
akce samozřejmě srdečně zveme. 
Naši mládežníci si letos opět užívali zaslouženého 
odpočinku a čerpali síly do dalšího ročníku svých 
soutěží na letním táboře. Letošní volba padla na 
tábor ve Štědrákově Lhotě a děti si týdenní pobyt 
zpestřený různými hrami a výlety opravdu užily. 
O tom, že načerpat síly se jim opravdu povedlo, 
svědčí i fakt, že první soutěže nového ročníku se jim 
opravdu vydařily.      
       
Vše odstartovala již tradiční zahajovací soutěž Ligy 
mladých hasičů okresu Šumperk, a sice Hasičský 
trojboj, letos pořádaný v Sudkově. Tuto soutěž, 
složenou ze třech disciplín, naše družstva s přehledem 
ovládla. Družstvo mladších zvítězilo v disciplínách 
uzlová štafeta a v bězích na 60m překážek, ve 
střelbě ze vzduchovky bylo druhé. Starší zvítězili na 
uzlové štafetě, v bězích na 60m překážek byli druzí 
a ve střelbě ze vzduchovky čtvrtí. V celkovém součtu 
pak obě družstva ve svých kategoriích zvítězila.
Další soutěží nového ročníku Ligy byl Šumperský 
Soptík, stále populárnější soutěž v bězích na 60m 
překážek. Ani zde se zástupci našeho sboru neztratili 
a potvrdili své kvality.  V kategorii přípravka jsme 
letos měli mezi 70 závodníky pouze jediné želízko, 
Deniska Šustková se však konkurence nezalekla a 
doběhla si pro výborné celkové 15. místo.  
V kategorii mladších dívek jsme měli zaprezentováno 
5 závodnic. Z nich se nejlépe vedlo Tereze Prokopové, 
která se mezi 69 závodnicemi také neztratila, doběhla 
si pro celkové 7. místo, ale v okresním hodnocení 
získala titul okresní přebornice. V mladších chlapcích 
jsme měli mezi 90 běžci také zastoupení, a sice náš 
sbor reprezentovali 3 závodníci. Z nich se nejlépe 
vedlo Patriku Souralovi, který si doběhl pro celkové 
třetí místo, ale také získal titul přeborníka okresu. V 
součtu časů se pak naše družstvo mladších umístilo 
na celkovém 9. místě ze 27 zúčastněných, v okresním 
hodnocení pak obsadilo 4. místo.     
Ve starších děvčatech, kde bylo prezentováno 113 
závodnic, jsme měli celkem 7 želízek. Bohužel, do 

druhého kola se podařilo postoupit pouze Anně 
Láznové, která si doběhla pro celkové 22. místo. 
V kategorii starších chlapců bylo prezentováno 96 
závodníků a nechyběli mezi nimi ani 4 naši borci. 
Z nich se nejlépe vedlo Matěji Ostravskému, který 
dokonce po prvním kole vedl celkové pořadí, ovšem 
ve druhém kole v přímém souboji o první místo 
podlehl běžci z Raškovic o 12 setin sekundy a 
celkově skončil druhý. Titul okresního přeborníka mu 
však už nikdo nevezme. Skvěle se vedlo i Michalovi 
Krobotovi, který si doběhl pro celkové páté místo, 
ovšem v okresním hodnocení mu patřil bronzový 
stupínek. V hodnocení starších družstev se naši 
starší umístili na celkovém 4. místě ze 26 soutěžních 
družstev, v okresním hodnocení jim pak patřilo druhé 
místo.   
Prvním kolem celostátní hry Plamen na okrese 
Šumperk byl tradiční závod požárnické všestrannosti, 
který se uskutečnil v Hrabové. Naši mladší sice 
zaběhli nejrychlejší čas, ovšem několik zbytečných 
chyb na stanovištích je odsunulo až na celkové 
třetí místo. Naši starší své kamarády napodobili 
a po zbytečných chybách obsadili shodně třetí 
místo. Věřme, že našim mládežníkům vydrží forma 
i v jarní fázi soutěže a naváží tak na své podzimní 
úspěchy.  
Družstvo mužů letos opět reprezentovalo naši obec v 
soutěžích Velké ceny Holba Cupu okresu Šumperk. 
Ještě před začátkem tohoto kolotoče ovšem 
vybojovali naši muži druhé místo na okrskové soutěži 
v Mostkově. Na okresním kole v Bludově se muži 
umístili na celkovém 14. místě. V soutěžích seriálu 
Velké ceny se družstvo umístilo na celkovém 19. 
místě ze 39 družstev se ziskem 84 bodů ze 12 soutěží. 
Letošní sezóna byla spíše zklamáním, nejlépe 
se družstvu povedla soutěž v Maršíkově, kde se 
umístilo na 12. místě.   Výjezdová jednotka 
byla nejvíce zaměstnána při likvidaci následků 
srpnových přívalových dešťů, když zasahovala 
během dvou hodin na dvou místech v Šumperku, a 
sice když čerpala zatopené sklepní prostory. Dále 
vyjížděla k nahlášenému požáru rodinného domu v 
naší obci, který se naštěstí nepotvrdil, a u několika 
drobných událostí v Šumperku. Poslední listopadové 
pondělí pak proběhlo tradiční podzimní školení členů 
výjezdové jednotky zaměřené na spojení. Přejme 
si, aby se členové naší jednotky scházeli spíše na 
akcích tohoto typu, než při výjezdu k mimořádné 
události.       
Ještě mi dovolte, abych se vrátil k minulému číslu 
Malínských novin. Zde vlivem tiskařského šotka 
došlo k překrytí části textu fotografií, toto nebyla naše 
chyba, ani jsme ji nemohli ovlivnit. Proto si myslím, 
že by bylo vhodné onen text otisknout znovu. 
Otiskujeme tedy text znovu:  
Družstvo starších žáků nejelo na krajské kolo samo, 
o postup na tuto soutěž si také hlasitě řekla naše 
starší dorostenka Natálie Láznová, která na okresním 
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kole dorostu nenašla ve své kategorii přemožitelku 
a suverénně zvítězila. Týna vstoupila do krajské 
soutěže výborným druhým místem v disciplíně 100m 
překážek. Ani v testu z požární ochrany, stejně jako 
její soupeřky, nezaváhala. Bohužel si však v prvním 
kole dvojboje zapsala neplatný pokus, a druhý 
pokus ,,na jistotu“ pro ní znamenal až třetí místo v 
disciplíně. Celkově tak na krajském kole obsadila 
výborné druhé místo a jen o fous ji utekl postup na 
mistrovství republiky.
Ovšem nesmíme zapomenout ani na výsledky 
našich mladších žáků. Ti nezůstali v celostátní hře 
Plamen ve stínu svých starších kamarádů a zdatně 
se snažili vyrovnat se jim alespoň na okresní úrovni. 
V závodě požárnické všestrannosti obsadilo družstvo 
druhé místo, ve štafetě dvojic místo páté, v požárním 
útoku CTIF místo čtvrté,  ve štafetě CTIF obsadilo 
třetí místo a disciplíny štafeta 4x60m a požární útok 
dokonce vyhrálo! V celkovém hodnocení tak obsadilo 
na okresním kole hry Plamen skvělé druhé místo!
Samostatnou kapitolou je pak Liga mladých hasičů 
okresu Šumperk. Ani v této celoroční soutěži se naše 
družstva neztratila. V mladší kategorii dokonce naše 

družstvo až do předposlední soutěže bojovalo s 
družstvem Hrabišína o celkové vítězství, které našim  
barvám bohužel nakonec uniklo o pouhé 3 body. 
To družstvo starších mělo své celkové druhé místo 
zajištěné již dvě kola před koncem této celoroční 
soutěže. 
Tou pomyslnou třešničkou za úspěšným soutěžním 
rokem bylo finále Ligy mladých hasičů v Hrabišíně, 
kde obě družstva potvrdila své kvality a s přehledem 
vyhrála požární útoky v obou kategoriích! Nezbývá 
tedy, než všem našim mládežníkům a jejich vedoucím 
za předvedené výkony a dosažené skvělé výsledky 
pogratulovat a poděkovat jim nejen za reprezentaci 
našeho sboru, ale i obce a okresu. Přejme si, aby na 
tyto výkony navázali v září, kdy začíná nový ročník 
celostátní hry Plamen i Liga mladých hasičů okresu 
Šumperk. 
Závěrem mi dovolte, abych všem čtenářům 
Malínských novin jménem SDH Nový Malín popřál 
klidné pohodové a ničím nerušené Vánoce a do 
nového roku 2015 hodně zdraví štěstí a spokojenosti. 

Jiří Hýbl

Šumperský Soptík 2014
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Přebornice okresu Tereza Prokopová

Přeborník okresu Patrik Soural
Dole: Mladší hlídka na zdravovědě ZPV

Přeborník okresu Matěj Ostravský, vpravo na třetím 
místě Michal Krobot

Táborníci pěkně pohromadě
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I.B třída - podzim 2014 z pohledu mužstva mužů.

Po výsledkově úspěšné jarní části, kdy se mužstvo 
mužů posunulo až na postupová místa, utekl našim 
hráčům postup do vyšší třídy jen o pomyslný vlásek. 
Přesněji o vzájemný zápas, který měla - při stejném 
počtu bodů - Řetězárna Česká Ves lepší. Před novou 
sezónou náš tým z různých důvodů (vyšší soutěž, 
lepší hřiště, vyřazení z mužstva) opustilo pět hráčů. 
Skutečnou ztrátou však pro trenéra a spoluhráče 
byl pouze odchod Tomáše Indry. Jeho střelecké 
schopnosti v podzimní části chyběly a dá se říci, že 
s ním v sestavě by malínské mužstvo vedlo tabulku. 
Před začátkem soutěže – pod dojmem vysokých 
porážek v přípravných zápasech – by i největší 
optimisté nepředpokládali, že naše mužstvo hned 
od úvodních kol bude v popředí tabulky, že ji později 
několik kol dokonce povede, aby na konci podzimní 
části drželo pěkné třetí místo, s minimálním odstupem 
na prvního. Zajímavostí rovněž je, že jsme v krajské I. 
B třídě nikdy na podzim neuhráli tolik bodů jako letos 
(29 bodů/15zápasů). A to jsme v předcházejících 
letech měli v týmu fotbalovější hráče a hráli 
pohlednější fotbal! Fotbal prostě nemá logiku! Cenné 
je, že se pod bodový zisk podepsali především naši 
kmenový hráči s vazbou na náš oddíl. Odchody jsme 
„zalepili“ vlastními odchovanci Davidem Novákem 
ročník 96 (z našeho dorostu) a Petrem Krivošejem r. 
95, který se vrátil z hostování v šumperském dorostu. 
Jediným „legionářem“ a novou tváří v mužstvu byl 
mladík Filip Vamvakaš, ročník 96, který hrál loni také 
za šumperský dorost. Další příchody? Pouze hráči 
ze zrušeného B týmu – Greif, Gronych a příjemné 
podzimní překvapení Lukáš Čontoš.  
Pěkné umístění hráči a nejvěrnější fanoušci po 
posledním podzimním zápase oslavili netradičně. 

Koupili si prasátko. O dobrém kolektivu svědčí téměř 
100% účast. Jen jeden hráč na této akci chyběl a 
ten měl dostatečnou omluvu - ve stejný den doma 
zabíjeli. 
S blížícím se koncem roku je čas nejen na zúčtování, 
ale také na stanovení si úkolů a přání. 
Naším hlavním problémem je stav hrací plochy. Řídká 
tráva bez pravidelné závlahy a jílovité podloží udělá 
během letních dnů z hřiště tvrdou nerovnou plochu, 
kde je utrpením několikrát týdně hrát a trénovat. 
Krajská dotace, určená pro rekonstrukci travnaté 
plochy, nás i tentokrát - díky zásahu některých 
okresních a krajských funkcionářů - zázračně minula, 
a proto soupeři letos opět vyhlásili naše hřiště jako 
nejhorší v C skupině krajské soutěže.
Proto bychom si (Ježíšku) moc přáli novou hrací 
plochu, a jestli by to šlo, tak i nové kabiny a sociální 
zařízení s dostatkem teplé vody. Slibujeme, že se 
budeme snažit hrát tak, aby z předvedené hry a z 
počtu bodů měli naši fanoušci radost a aby nás viděli 
co nejčastěji na špičce tabulky. 
Soupiska hráčů a realizačního týmu: Bílek Rostislav – 
kapitán mužstva, Laščák David, Málko Martin, Plachý 
Jaroslav, Krušínský Jan, Krivošej Petr, Novák Marek, 
Novák David, Dolínek Karel, Číž Lukáš, Vařeka 
Vítězslav, Halouzka Radim, Vamvakaš Filip, Janda 
Daniel, Čontoš Štefan, Čontoš Lukáš, Diviš Martin, 
Greif Lukáš, Gronych Marek, Hamala Miloslav – 
trenér, Laščák Vladimír – vedoucí mužstva.
Všem našim spoluobčanům přejeme krásné 
prožití vánočních svátků a pěkný rok 2015.
Za TJ Sokol Nový Malín - oddíl kopané, Miloslav 
Hamala. 

Pracovní četa
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Petanque klub Nový Malín
Na počátku měsíce listopadu zakončil pétanque klub 
13. sezónu svojí činnosti. A po konci sezóny je vždy 
správný čas ukončenou sezónu zhodnotit. 
V letošním roce se podařilo uspořádat celkem 
jedenáct turnajů, jichž se postupně zúčastnilo téměř 
na padesát hráčů. Hrálo se již druhou sezónu o 
putovní pohár, což vedlo někdy až k neskutečným 
výkonům. Naštěstí nám též povětšinou přálo počasí. 
Pouze jednou nás zastihl silný déšť, i přesto však 
tato skutečnost nezlomila úsilí hráčů hrát i s deštníky. 
Jedinou negativní stránkou této sezóny byl úbytek 
malínských hráčů, resp. jejich nepravidelná účast. 
Proto bychom chtěli přizvat do našich řad od nové 
sezóny další členy z Nového Malína, kteří by podpořili 
naši činnost.    

Další akcí, kterou jsme si na podzim předsevzali, bylo 
uspořádání turnaje pro seniory, kterým jsme chtěli 
tuto hru přiblížit.  Myslíme, že se nám tento záměr 
vydařil. Podmínkou účasti byl věk nad 60 let. Akce 
se zúčastnilo přes deset hráčů, z nichž někteří byli 
úplnými nováčky. Tuto akci bychom chtěli uspořádat 
opět na jaře. 

Závěr letošní sezóny 
bude patřit již tradičnímu 
s i l v e s t r o v s k é m u 
turnaji, jehož pozvánku 
přikládáme. Věříme, že 
počasí nám bude přát 
úplně stejně, jako tomu bylo v předchozích letech. 
Turnaji roku 2014 nás také provázela naše nová 
vlajka, která je vždy vyvěšována.
Touto cestou také děkujeme naší obci za finanční 
podporu při organizování akcí. Další informace o 
činnosti klubu je možno najít na stránkách klubu 
http://petanque-malin.webnode.cz/ .
Opět se těšíme na všechny, kteří si s námi přijdou s 
chutí a úsměvem zahrát v roce 2015.  Ani ne tak proto, 
že chtějí až tak moc vyhrát pohár, ale především kvůli 
příjemně strávenému odpoledni s touto zajímavou 
hrou. Všichni jsou srdečně zváni! 
Členové pétanque týmu, Našim koulím zdar! 
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MALÍNSKÁ OSMIČKA 2014
Letošní pátý ročník přespolního běhu se uskutečnil 15. října 2014. Prezentace a starty proběhly u restaurace 
Na Rychtě. Závod začal startem těch nejmenších, to je dětí do šesti let, v kategorii Mrně. Následoval hlavní 
závod na vzdálenost osmi kilometrů, kde jsou běžci a běžkyně vyhlašováni v několika kategoriích podle věku. 
Podobně soutěží i děti v kategoriích Prcek, ale jen na kratší vzdálenosti. Výsledky jsou započítávány do 
seriálu Chlapáckých běhů a na závěr sezony jsou seřazeny do tabulek podle dosažených časů z jednotlivých 
závodů. V Novém Malíně jsme si vytvořili ještě jednu vlastní kategorii zvanou „Maliňák“ a v té soutěží běžci, 
kteří mají trvalé bydliště v místě závodu.  Za zmínku stojí, že běžců z Nového Malína, kteří pravidelně běhají 
„Chlapáka“ je kolem dvacítky.  Závodu se letos zúčastnilo celkem 136 běžců včetně dětí, jejichž počet každým 
rokem narůstá. Reportáž z vlastního závodu byla  také vysílána v českém rozhlase. Podrobnosti týkající se 
celého seriálu běhů včetně propozic, tabulek a výsledků najdete na internetové adrese:   www.chlapak.cz   

Josef Smolicha a Miloš Hecl
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POZVÁNKA NA NOVOROČNÍ VÝSTUP

Vážení přátelé, dovolte mi pozvat Vás  1. ledna 2015  na  18.  novoroční výstup na Kamenný vrch. 
Sraz je  v deset hodin u  sochy sv. Jana Nepomuckého v horní části obce.

Již několik let zahajujeme vstup do nového roku první, sportovní a společenskou akcí v Novém Malíně - 
výstupem na Kamenný vrch.   Zúčastňuje se ho stále větší počet lidí všech věkových skupin, včetně dětí. 
Tak jako v minulých letech, tak  i letos se sešla na vrcholu  početná skupina nadšenců převyšujících stovku. 
Počasí nám sice moc nepřálo, v šumperské kotlině byla teplota nad nulou a mírně mžilo,  ale to neodradilo 
jak stálé účastníky pochodů, tak i nové příchozí a to i některé za zahraničí.  Pro všechny, co se rozhodnou 
oslavit příchod nového roku pobytem v přírodě a na čistém vzduchu, bude připravený teplý čaj, svařené 
víno, oplatek a pamětní list podepsaný starostou obce. Přijďte všichni, kdo máte rádi přírodu, pohyb na 
čerstvém vzduchu a přátelskou a kamarádskou atmosféru, která mezi zdatnými turisty panuje. Na závěr mi 
dovolte popřát všem hezké a klidné vánoce a poděkovat těm,  kteří mi s organizací výstupu pomáhají.

Josef  Smolicha   

Pod názvem svaz postižených civilizačními chorobami oznamuje touto cestou, že 1.1. 2014 
změnila název na KLUB INVALIDŮ.
Kromě názvu se nic podstatného nezměnilo. Scházíme se na schůzích, které pořádáme pro členy kteří 
se rádi vidí a rádi se pobaví. Pro mnohá je toho setkání jedinou příležitostí si popovídat s někým kdo má 
stejně starosti i radosti. Navštěvujeme naše členy při narozeninovém výročí a při dalších zdravotních 
problémech. Ale dokážeme se i bavit. Pořádáme letní setkání s posezením, dobrým jídlem a hudbou. A 
rádi na těchto setkání uvítáme i širokou veřejnost, která nás příjde podpořit a posedět s námi.  Velkou 
odezvou jsou i zájezdy po různých památkách. Na ty se těšíme nejvíce. Ale i relaxační cvičení pod 
velením paní Lidušky Horáčkové má spoustu příznivců. Nemáme jen nemocné členy ale i jejich příznivce. 
A právě ti se starají s námi o dobrou organizaci a zábavu. Jménem organizace přejeme všem občanům 
pohodový advent, hezkou vánoční pohodu a do nového roku hodně zdraví.
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Přivítali jsme na svět:
Eva Provázková
 
Naši oslavenci:
p. Václav Křístek a pí. Elsa Gabrielová oslavili v září osmdesáté narozeniny.
V měsíci říjnu p. Emil Doubrava oslavil sedmdesát let.

Všem oslavencům přejeme do dalších let hodně zdraví a životní vitality.

V měsíci říjnu proběhly v obci komunální volby ve kterých bylo zvoleno nové zastupitelstvo a s tím nový 
starosta obce p. Ing. Luděk Felkl.
Při této příležitosti bychom chtěli jménem osadního výboru, občanů a chalupářů Mladoňova vyslovit 
poděkování bývalému starostovi panu Josefovi Minářovi za jeho dlouholetou usilovnou práci pro rozkvět 
obce i osady Mladoňov. Jsme si vědomi toho, že v jeho osobě měla osada Mladoňov dlouholetou velkou 
oporu.
Tímto bychom chtěli poděkovat také celému bývalému zastupitelstvu za jeho čtyřletou práci, která je patrná v 
obou obcích již na pohled. Za dvanáctileté období, co je osada Mladoňov pod správou obce Nový Malín, zde 
došlo k velkým pozitivním změnám zejména ve vybavení obce inženýrskými sítěmi a na opravách obecních 
budov, komunikací a také kostela.
Touto cestou bychom také chtěli novému starostovi p. Ing. Felklovi popřát hodně sil a úspěchů v jeho 
nadcházejí práci i v osobním životě.
 
Blíží se Vánoce, a proto bych chtěla popřát všem občanům krásné a spokojené vánoční svátky. Do toho 
nového roku 2015 ať v kročí plní energie a optimismu. Všichni budeme doufat že ten nový rok nám přinese 
něco nového a hezčího, než rok starý.
 
Připravované akce na prosinec:
Na Štědrý večer si půjdeme již po páté zazpívat koledy pod vánoční stromek. Začátek je ve 22 hodin v 
Mladoňově před školou u vánočního stromku, koledy budou rozdány, pokud má někdo nějaké nové, může 
přinést. Baterky vítány.
 
30.12. 2014 se bude konat již tradiční vánoční pochod. Start je ve 12 hodin od pohostinství Barborka, 
trasa bude stanovena až podle počasí a také podle sněhových podmínek. S sebou si vezmeme přiměřené 
oblečení, klobásu na opékání a do termosky něco na zahřátí. Nezapomeneme na dobrou náladu. Pochod 
bude zakončen v místním pohostinství již tradiční zelňačkou. Pořadatelé se budou těšit na hojnou účast.
 
17. ledna 2015 se bude konat myslivecký ples v Mladoňově. Pořadatelé slibují bohatou mysliveckou tombolu 
a také zvěřinový gulášek a ražniči. Občané jsou na tuto hezkou akci srdečně zváni.

                                                                                                                         Anna Novosadová 
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